
P R O T O K Ó Ł  NR  8/2016 

z  obrad XVIII sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  29 grudnia 2016 roku  

w budynku Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Dobromierzu 

 

 Obrady XVIII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, 

Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – 

Krzysztof Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski,  Dyrektorzy szkół z terenu Gminy, 

sołtysi wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu oraz honorowy obywatel gminy 

Ksiądz Józef Barczyk.  

 Na sesję Rady Gminy przybyli przedstawiciele Telewizji Lokalnej NTL Radomsko. 

 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  

zebranych zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacja Wójta o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy na lata 2017-

2020.  

a) dyskusja nad projektem uchwały, 

b) głosowanie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy na lata 2017-

2020.  

7. Przedstawienie projektu budżetu na 2017 rok: 

a) przedstawienie projektu budżetu gminy na 2017 rok, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

c) przedstawienie opinii stałych  Komisji Rady Gminy, 

d) stanowisko  Wójta Gminy w sprawie opinii i złożonych wniosków, 

e) dyskusja nad projektem budżetu, 

f) głosowanie projektu  uchwały budżetowej na 2017 rok. 

8.   Przedstawienie projektów uchwał w sprawach:  

 a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej 

jako działka ewidencyjna Nr 477 o powierzchni 0,0300 ha w obrębie ewidencyjnym Dobromierz, 

b) w sprawie przyjęcia „Programu Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na lata 2016-2023” 

c) w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy oraz stałych Komisji Rady Gminy 

Kluczewsko na okres od 1 stycznia 2017 roku do 31 grudnia 2017 roku,  

d) w sprawie zatwierdzenia taryf na dostawę wody i odbiór ścieków na terenie gminy Kluczewsko,  

e) w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora 

finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest   Gmina  Kluczewsko     

f) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016, 

g) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

h) zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy na lata 2016-2019,  

9. Dyskusja. 

10. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt 8 porządku obrad. 

11. Interpelacje,  zapytania i wolne wnioski. 

12. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w 

Dobromierzu: 

a) dyskusja 

b) podjęcie uchwały w sprawie wymienionej w pkt 12 porządku obrad.   

13. Zakończenie sesji.  



 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad XVIII sesji Rady Gminy, obecnych 13 radnych.  

Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.   

Ad. 4. Protokół  z poprzedniej XVII sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym przyjęcie protokołu zostało poddane pod 

głosowanie. Protokół został zatwierdzony  jednogłośnie, bez poprawek. 

Ad. 5. Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  29 listopada 2016 roku (załącznik nr 3).  

Ad. 6. Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy na lata 2017-

2020. Pani Skarbnik odczytała  również pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Kielcach o przedłożonym  projekcie  uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy na lata 

2017-2020.    

a) W dyskusji nad przedstawionym projektem uchwały głos zabrała Przewodnicząca Komisji 

Finansów Pani Bożena Ławińska. Komisja na posiedzeniu w dniu 25 listopada jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2017-

2020. Projekt zakłada inwestycje na kwotę 11 mln zł, zostało zaplanowanych wiele 

inwestycji, które zapewniają dalszy rozwój gminy. 

b) Rada przystąpiła do głosowania nad uchwałą w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

gminy na lata 2017-2020. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/45/2016 i 

stanowi załącznik nr 4. 

Ad. 7. a) Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Skarbnik, która przedstawiła projekt budżetu 

gminy na 2017 rok tak po stronie dochodów jak i wydatków.   

Dochody zostały zaplanowane w wysokości 21.105.910,00 zł, natomiast wydatki w wysokości 

23.142.910,00 zł z tego wydatki majątkowe 3.862.918,00 zł. Deficyt budżetu w wysokości 

2.037.000,00 zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku budżetu gminy wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z 

lat ubiegłych. W ramach wydatków bieżących zaplanowano zadania własne o charakterze 

obowiązkowym i wydatki na zadania z zakresu administracji rządowej. Przewidziano rezerwę 

ogólną w kwocie 41 tyś. zł i rezerwę celową na zarządzanie kryzysowe w kwocie 51 tyś. zł. oraz 

dotacje podmiotowe i  celowe. Wyodrębniono środki w ramach funduszu sołeckiego w kwocie 

340.285,47 zł, zaplanowano dotację dla Starostwa Powiatowego we Włoszczowie na przebudowę 

dróg powiatowych na terenie Gminy Kluczewsko.  

b) Pani Skarbnik odczytała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o 

przedłożonym  projekcie  budżetu gminy na 2017 rok.   

c) Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy o 

przedstawienie opinii wypracowanych na posiedzeniach komisji dotyczących projektu budżetu 

gminy na 2017 rok.  

 - Jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Planowania – Pani 

Bożena Ławińska, która stwierdziła, że Komisja na swoim posiedzeniu w dniu 25 listopada bardzo 

szczegółowo zapoznała się z  projektem budżetu na 2017 rok, którego oceniła pozytywnie. Zostało 

zaplanowanych wiele inwestycji w postaci budowy dróg z dofinansowaniem unijnym, budowa 

wodociągu, kanalizacji, I etap przebudowy oczyszczalni ścieków w Kluczewsku, budowa boiska w 

Dobromierzu, oraz realizacja zadań w ramach funduszu sołeckiego. W związku z powyższym 

Komisja Finansów stwierdza, że projekt budżetu jest bezpieczny finansowo, komisja nie wnosi 

żadnych uwag i wnosi o uchwalenie budżetu gminy na 2017 rok w przedstawionej  wersji.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Eugeniusz Lipiński, który stwierdził, 

że Komisja nie wnosi żadnych zastrzeżeń do projektu budżetu na 2017 rok i opiniuje go 

pozytywnie.  



 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Karol Glanda, który stwierdził, że 

budżet na posiedzeniu został poddany wnikliwej analizie. Zaplanowane dochody ponad 21 mln zł, 

natomiast wydatki ponad 23 mln zł. Komisja wyraża zadowolenie, że podatki zostają utrzymane na 

poziomie roku obecnego, kontynuowana będzie budowa wodociągów, kanalizacji, modernizacja 

dróg gminnych. Deficyt zostanie pokryty z nadwyżki lat ubiegłych. Komisja Rewizyjna nie wnosi 

żadnych uwag i wnosi o uchwalenie budżetu gminy na 2017 rok w wersji zaproponowanej przez 

Wójta.  

d) Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił stanowisko dotyczące 

projektu budżetu na 2017 rok (załącznik nr 5). Do projektu budżetu ujęto dochody bieżące w 

wysokości 19.726.992,00 zł, oraz dochody majątkowe w wysokości 1.378.918,00 zł. W budżecie 

zabezpieczono środki finansowe na wieloletnie przedsięwzięcia w kwocie 2.410.418,00 zł z 

przeznaczeniem na: opracowanie dokumentacji i budowę kanalizacji w miejscowościach: 

Ciemiętniki - 700.000,00 zł, Brzeście – 60.000 zł, opracowanie dokumentacji i budowę sieci 

wodociągowej w Zabrodziu 40.000 zł, przebudowę z rozbudową oczyszczalni ścieków w 

Kluczewsku 500,000,00 zł. Na inwestycje roczne zabezpieczono kwotę 399.500,00 zł z 

przeznaczeniem na: rozbudowę sieci kanalizacyjnej na terenie gminy 20.000 zł, rozbudowę sieci 

wodociągowej na terenie gminy 10.000 zł, rozbudowę oświetlenia ulicznego na terenie gminy 

50.000 zł, budowę wielofunkcyjnego boiska przy szkole w Dobromierzu 300.000,00 zł. W zakresie 

przebudowy dróg zaplanowano kwotę 1.910,918,00 zł współfinansowanych z PROW na lata 2014-

2020. Wyodrębniono kwotę 340.285,47 zł na wydatki w ramach funduszu sołeckiego. Zaplanowano  

dotację dla Starostwa Powiatowego we Włoszczowie na przebudowę drogi powiatowej w kwocie 

252.500,00 zł.  

Przedstawiony projekt budżetu jest realny do wykonania, zapewnia dalszy rozwój gminy, 

posiada wszystkie niezbędne wymagane prawem załączniki i został pozytywnie zaopiniowany 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Kielcach.  

W związku z powyższym Wójt wnosi do Wysokiej Rady o uchwalenie budżetu gminy na 

2017 rok  w zaproponowanej wersji.  

e) W dyskusji nad projektem budżetu gminy na 2017 rok nikt nie zabrał głosu.  

f) Rada przystąpiła do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2017 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie,  otrzymała Nr XVIII/46/2016 i stanowi załącznik nr 6. 

Zgromadzeni nagrodzili uchwalenie budżetu oklaskami.  

- Wójt Gminy podziękował Wysokiej Radzie za zaufanie i za jednogłośne uchwalenie budżetu 

gminy na 2017 rok i obiecał, że dołoży wszelkich starań aby został w pełni zrealizowany. 

 Przewodniczący Rady życzył Wójtowi dużo zdrowia, wytrwałości oraz aby w 100 % został 

budżet w 2017 roku wykonany.  

 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę.  

 Po 5 minutach wznowiono obrady, na które przybył spóźniony i usprawiedliwiony radny 

Barański. Od tej pory w sesji brało udział 14 radnych.  

Ad.6. Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Sekretarzowi, który przedstawił projekty uchwał w 

następujących sprawach: 

a) Wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako 

działka ewidencyjna Nr 477 o powierzchni 0,0300 ha w obrębie ewidencyjnym Dobromierz. 

Do Urzędu Gminy wpłynął wniosek mieszkanki miejscowości Dobromierz oferujący sprzedaż 

działki o numerze ewidencyjnym Nr 477 o powierzchni 0,0300 ha  na rzecz Gminy z 

przeznaczeniem  na poprawę warunków komunikacyjnych sołectwa Dobromierz za cenę 2.000 zł. 

Warunki nabycia nieruchomości zostaną ustalone w drodze rokowania, zgodnie z Uchwałą Nr 

XXII/25/2009 w sprawie określenia zasad nabywania i zbywania nieruchomości gruntowych oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata.   

b) Przyjęcia „Programu Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na lata 2016-2023”. 



 Program Rewitalizacji jest dokumentem wyznaczającym cele i kierunki kompleksowej 

odnowy obszarów kryzysowych na terenie Gminy Kluczewsko w płaszczyznach: gospodarczej, 

funkcjonalno-przestrzennej, środowiskowej, technicznej i społecznej. Kompleksowość działań 

przewidziany w rewitalizacji ma na celu zapewnienie rozwoju zdegradowanych obszarów 

wymagających odnowienia. Program Rewitalizacji umożliwi władzom samorządowym oraz 

innym uprawnionym beneficjentom pozyskać środki z Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego 2014-2020 w ramach działań o charakterze wielowymiarowej rewitalizacji. 

Program Rewitalizacji uwzględnia m.in. zmianę krajowych, regionalnych oraz lokalnych 

dokumentów strategicznych oraz propozycje mieszkańców i interesariuszy rewitalizacji. Gmina 

Kluczewsko wystąpiła do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Kielcach oraz do 

Świętokrzyskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego o uzgodnienie 

konieczności lub braku przeprowadzenia postępowania w sprawie strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko dla przedmiotowego dokumentu. Obie instytucje uzgodniły brak 

konieczności sporządzania takiej oceny. 

 c) Zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy oraz stałych Komisji Rady Gminy Kluczewsko 

na okres od 1 stycznia 2017 roku do 31 grudnia 2017 roku. Zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 8 

marca 1990 roku o samorządzie gminnym Rada Gminy powołuje  komisje podlegające Radzie, 

które przedkładają jej roczne plany pracy. Przedstawienie Radzie do akceptacji rocznych 

planów pracy Komisji jest wymagane także zgodnie z §  43  ust. 1  Statutu Gminy Kluczewsko. 

W planach pracy zostały uwzględnione tematy, które zgodnie z ustawami powinny być 

podejmowane przez Rady tj. uchwalanie budżetu i uchwał okołobudżetowych, ocena realizacji 

budżetu za  rok oraz za I półrocze, ocena działalności jednostek organizacyjnych, 

bezpieczeństwa publicznego i ochrony p.pożarowej jak również proponowane zmiany 

budżetowe.  

 d) Zatwierdzenia taryf na dostawę wody i odbiór ścieków na terenie Gminy Kluczewsko. 

Dnia 18 listopada 2016 roku do Wójta Gminy w Kluczewsku wpłynął wniosek Komunalnego 

Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Wniosek ten odpowiada wymogom 

określonym w Rozporządzeniu Ministra Budownictwa  z dnia 28 czerwca  2006 roku w sprawie 

określenia taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Do wniosku zostało dołączone 

uzasadnienie wraz z taryfą dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie ścieków 

zawierającą  szczegółową kalkulację cen i stawek opłat przedstawionych w tabelach zgodnie z w/w 

Rozporządzeniem. Przedstawione taryfy  zostały sprawdzone pod względem zgodności z 

przepisami ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków oraz zostały zweryfikowane koszty związane ze świadczeniem usług pod 

względem celowości ich ponoszenia. Proponuje się cenę wody dla gospodarstw domowych i cele 

socjalno-bytowe w kwocie 2,64 zł za 1 m
3
, dla odbiorców prowadzących działalność gospodarczą i 

przemysłową 3,70 zł za 1 m
3
. Natomiast za odprowadzanie ścieków z gospodarstw domowych 3,61 

zł za 1 m
3
, a z jednostek prowadzących działalność gospodarczą i przemysłową 5,34 zł za 1 m

3
. Do 

cen należy doliczyć 8 % podatek VAT. Opłata stała w kwocie 12 zł rocznie nie ulega podwyższeniu 

jest stała i obowiązuje w jednakowej wysokości dla odbiorców rozliczanych na podstawie wskazań 

wodomierzy oraz przeciętnych norm zużycia wody. 

 e) Organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów 

publicznych, dla których organem prowadzącym jest   Gmina  Kluczewsko.    Zgodnie z art. 10 a 

pkt 1, art. 10 b ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, gmina może zapewnić wspólną obsługę 

administracyjną, finansową i organizacyjną jednostkom organizacyjnym gminy zaliczonym do 

sektora finansów publicznych. Rada Gminy w uchwale określa jednostkę obsługującą oraz 

jednostki obsługiwane oraz zakres obowiązków powierzonych. W przypadku Gminy Kluczewsko 

dotyczy to obsługi Zespołów Przedszkolno-Szkolnych oraz Gimnazjów z terenu Gminy 



Kluczewsko. Zakres wspólnej obsługi nie obejmuje kompetencji kierowników jednostek 

obsługiwanych do dysponowania środkami publicznymi oraz zaciągania zobowiązań a także 

sporządzania i zatwierdzania planu finansowego. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał w 

następujących sprawach: 

f) Ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016. Ustalono 

wykaz wydatków majątkowych w kwocie 193.400,00 zł przeznaczonych na realizację zadań 

inwestycyjnych rozpoczętych w roku 2016 z terminem realizacji do 30 czerwca 2017 roku. 

           b) Zmian w budżecie gminy na 2016 rok.  Proponuje się dokonać zmiany  wydatków 

budżetowych.   

          c) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2016 – 2019. W 

celu prawidłowej realizacji budżetu gminy przy proponowanych zmianach w budżecie gminy 

należy również dokonać zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy. 

Ad. 9. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała - Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 22.12.br. 

Komisja pozytywnie opiniuje propozycje projektów uchwał. Zaproponowany wzrost cen wody i 

ścieków komisja uważa za uzasadniony. Komisja z zadowoleniem opiniuje projekt uchwały w 

sprawie programu rewitalizacji gminy, ponieważ daje on szanse na dofinansowanie inwestycji ze 

środków unijnych.   

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Piotr Barański. Komisja pozytywnie 

opiniuje wszystkie projekty uchwał będące tematem obrad sesji.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Karol Glanda. Komisja pozytywnie 

opiniuje wszystkie projekty uchwał.  

Ad. 10. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna Nr 477 o powierzchni 

0,0300 ha w obrębie ewidencyjnym Dobromierz -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XVIII/47/2016 i stanowi załącznik nr 7.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie przyjęcia „Programu Rewitalizacji Gminy 

Kluczewsko na lata 2016-2023”-  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/48/2016 i 

stanowi załącznik nr 8.  

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy oraz 

stałych Komisji Rady Gminy Kluczewsko na okres od 1 stycznia 2017 roku do 31 grudnia 

2017 roku udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/49/2016 i stanowi załącznik nr 9.  

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia taryf na dostawę wody i odbiór 

ścieków na terenie Gminy Kluczewsko - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/50/2016 i 

stanowi załącznik nr 10.  

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek 

organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem 

prowadzącym jest   Gmina  Kluczewsko - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/51/2016 i 

stanowi załącznik nr 11.  

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2016  – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/52/2015 i stanowi 

załącznik nr 12. 



h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok – udział wzięło 

14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/53/2016 i stanowi załącznik nr 13.  

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kluczewsko na lata 2016-2019 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/54/2016 i 

stanowi załącznik nr 14.  

Ad. 11. W interpelacjach zapytaniach  i wolnych wnioskach głos zabrali: 

Jako pierwszy głos zabrał radny powiatowy Jacek Zięba, który złożył serdeczne podziękowanie dla 

Rady Gminy za przyznaną dotację dla Powiatu Włoszczowskiego na budowę dróg powiatowych 

znajdujących się na terenie gminy Kluczewsko. Dzięki Radzie Gminy stan dróg powiatowych na 

terenie gminy Kluczewsko jest dobry i ciągle jest ulepszany.  

- Radny Pawlik zwrócił się do Wójta o aktualizację tablicy informacyjnej znajdującej się w 

budynku Urzędu Gminy. Radny złożył Wójtowi podziękowanie za usunięcie uschniętych drzew, 

które rosły przy Urzędzie Gminy, ale jednocześnie zaapelował o uprzątnięcie terenu przy urzędzie. 

Radny zwrócił uwagę Dyrektorowi KUZG o braku informacji na tablicach ogłoszeń w sołectwach 

na temat zmiany terminów odbioru śmieci, w związku ze zmianą odbiorcy, który został wyłoniony 

po przetargu.  

- Radny Lipiński zwrócił się do Wójta czy został już rozpoznany temat szkód wyrządzanych przez 

bobry, o który był składany wniosek na poprzedniej sesji. 

- Radny Łoszek  zaapelował do zebranych aby zachęcali mieszkańców gminy do skorzystania z 

programu na dofinansowanie montażu  fotowoltaiki w gospodarstwach domowych.  

Do przedstawionych zagadnień ustosunkował się Wójt Gminy, który wyjaśnił, że w przypadku 

szkód wyrządzonych przez bobry należy wskazać miejsca, gdzie bobry takowe wyrządzają i 

informować o tym myśliwych bądź Urząd Gminy. Jest zezwolenie na odstrzał 500 sztuk bobrów 

rocznie, przy czym, odstrzał może być wykonany do 28 lutego. W sprawie fotowoltaiki Wójt 

uważa, że najpierw Urząd rozezna temat i jak będziemy znali szczegóły to wtedy poinformujemy 

radnych, sołtysów a następnie mieszkańców.  

 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  

 Po 10 minutach wznowiono obrady. 

 Po przerwie przybyli goście zaproszenie na uroczystość w związku z nadaniem imienia 

szkole podstawowej w Dobromierzu. Przybyli księża z terenu gminy oraz księża, którzy są 

absolwentami w/w szkoły podstawowej, rada rodziców, dyrekcja, nauczyciele, emerytowani 

nauczyciele, Stowarzyszenie Rekonstrukcji Historycznej „JODŁA” z Kielc, członkowie 

Stowarzyszenia Ułanów im. OWWP z płk Marianem Zachem na czele, oraz zaproszeni goście.  

Ad. 12. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który poinformował, że w dniu 

16 grudnia 2016 roku do Urzędu Gminy wpłynął wniosek Rady Rodziców, Rady Pedagogicznej, 

oraz Samorządu Uczniowskiego o nadanie Szkole Podstawowej w Dobromierzu imienia Majora 

Henryka Dobrzańskiego ps. „HUBAL” (załącznik Nr 15)  Do wniosku dołączone zostały: 

Uzasadnienie wniosku, 

Plan pracy nadania imienia Szkole Podstawowej w Dobromierzu,  

Uchwała Nr 1/SU/2016/2017 Rady Samorządu Uczniowskiego Szkoły Podstawowej w 

Dobromierzu w sprawie wyboru Patrona, 

Wyciąg z protokołu zebrania Rady Samorządu Uczniowskiego Szkoły Podstawowej w 

Dobromierzu i przedstawicieli Samorządów Klasowych odbytego w dniu 25 listopada 2016 

roku, 

Sprawozdanie z wyborów Patrona Szkoły Podstawowej w Dobromierzu, 

Uchwała Nr 1/SP/2016/2017 Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej w Dobromierzu w 

sprawie wyboru Patrona, 

Wyciąg z protokołu zebrania Rady Pedagogicznej,  



Uchwała Nr 4/2016/2017 Rady Rodziców w sprawie wyboru Patrona dla Szkoły Podstawowej w 

Dobromierzu, 

Wyciąg z protokołu zebrania Rady Rodziców. 

W wyniku konsultacji uczniów, rodziców i nauczycieli na patrona szkoły wybrano majora Henryka 

Dobrzańskiego ps. „Hubal”.  

a) W dyskusji nad przedstawionym wnioskiem nikt nie zabrał głosu.  

b) Rada przystąpiła do głosowania. W głosowaniu nad uchwałą w sprawie nadania imienia 

Szkole Podstawowej w Dobromierzu -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/55/2016 i 

stanowi załącznik nr 16.  

Zebrani nagrodzili gromkimi brawami nadanie imienia szkole. Wójt wraz z Przewodniczącym Rady 

wręczyli na ręce Dyrektora Szkoły oraz przedstawiciela rady pedagogicznej uroczysty akt nadania 

imienia szkole oraz pamiątkowy portret patrona. Następnie zebrani wysłuchali okolicznościowych 

przemówień. Dyrektor szkoły Robert Dzierzgwa złożył imienne serdeczne podziękowania za 

okazaną pomoc i zaangażowanie przy organizacji tej wspaniałej uroczystości.   

 

Ad. 13. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji w 

dniu 29 grudnia 2016  roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 12
40

.  

Dyrektor Szkoły zaprosił zebranych do obejrzenia  autorskiego programu artystycznego w 

wykonaniu uczniów ze  szkoły podstawowej z Dobromierza.  Przedstawienie zostało nagrodzone 

gromkimi brawami oraz słodyczami przekazanymi przez Wójta Gminy Rafała Pałkę.   

Przewodniczący Rady oraz Wójt Gminy  złożyli wszystkim zebranym  najlepsze życzenia z okazji  

Nowego Roku 2017, oraz  połamano się opłatkiem.   

Na zakończenie Dyrektor szkoły zaprosił wszystkich zebranych do wspólnego obiadu. 

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY RADY: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


